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Protokół Nr XXVI/2016 
 XXVI sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 22 grudnia 2016 r. 
BR.0002.11.2016 
XXVI Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Ł ępicka-Gij. Oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Powitała radnych oraz wszystkich obecnych na sali gości.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że na dzisiejszej sesji gościmy 
przedstawicieli Związku Sybiraków Koła w Giżycku: P. Ludmiłę Patera oraz Michała 
Jasudowicza – Prezesa Koła, którzy w imieniu Zarządu Głównego Związku Sybiraków 
w Warszawie wręczyli Staroście Wacławowi Strażewiczowi Srebrną Odznakę oraz Dyplom 
Uznania w dziedzinie Zasłużony Działacz.  
Starosta W. Strażewicz serdecznie podziękował za zaszczyt i uznanie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że w statutowym terminie nie wpłynęły 
uwagi do protokołu XXV sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 24 listopada 2016 r.  
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała przyjęcie w/w protokołu pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 2 osoby. 
Protokół XXIV sesji Rady Powiatu z dnia z dnia 24 listopada 2016 r.  został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała porządek XXVI sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXV sesji z dnia 24 listopada 2016 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu za rok 2016. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu na rok 2017.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020). 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatem 

Giżyckim a Powiatem Lęborskim.  
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków z PFRON 

w 2016 r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z końcem 

roku 2016. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2016. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Giżyckiego na lata 2017 – 2029. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2017. 
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16. Sprawy różne. 
17. Zamknięcie sesji.       

 
 Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta W. Strażewicz przedstawił zebranym nowego Komendanta Policji w Giżycku 
Przemysława Rawę, powitał go na stanowisku i zadeklarował współpracę. 
Następnie powiedział: 

1) Rozstrzygnęliśmy postępowanie konkursowe na wybór organizacji pozarządowej na 
obsługę punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Wydminach i Rynie. Na konkurs 
wpłynęły dwie oferty, z których wybrano ofertę fundacji Togatus Pro Bono. Druga 
oferta została odrzucona na etapie oceny formalnej. 

2) Wyraziliśmy zgodę na złożenie wniosku  pn. Zwiększenie efektywności energetycznej 
budynków edukacyjnych Powiatu Giżyckiego do Regionalnego Programu 
Operacyjnego. Celem projektu jest dokonanie termomodernizacji budynku sal 
gimnastycznych Zespołu Szkół Elektronicznych i Informatycznych i II LO oraz 
dostosowanie ich do aktualnych wymagań sanitarnych, bhp i ppoż. 

3) Przyjęliśmy uchwałę w sprawie ustalenia kwoty dotacji do jednego noclegu  
w szkolnym schronisku młodzieżowym. W marcu br. Wpis do ewidencji szkól 
i placówek niepublicznych uzyskało Szkolne Schronisko Młodzieżowe w Pięknej 
Górze liczące 96 miejsc noclegowych. Biorąc pod uwagę maksymalne wykorzystanie 
miejsc noclegowych w stosunku do naliczonej kwoty w części oświatowej subwencji 
ogólnej na schroniska młodzieżowe wysokość dopłaty na 2017 rok będzie wynosić 
3,48 zł do każdego osobonoclegu. 

4) Podjęliśmy decyzję w sprawie godzin otwarcia mostu obrotowego w 2017 roku, który 
będzie otwierany dla ruchu wodnego w godzinach: 8.05 – 8,25; 10.35 – 11.25; 12,05 
– 12,55; 13.35 – 14.25; 16.05 – 17.25; 18.35 – 18.55; 20.35 – 21,15 – postanowiliśmy 
wydłużyć czas ostatniego otwarcia mostu o 20 min. dla ruchu kołowego: 8.30 – 
10.30; 11.30 – 12.00; 13.00 – 13.30; 14.30 – 16.00; 17.30 – 18.30; 19.00 – 20.30; 
21.20 – 8.00. Niestety, wielokrotne otwieranie tego zabytkowego mostu nie dobrze 
służy jego kondycji. Dlatego też należy dążyć w 2018 roku do wypracowania takiego 
kompromisu, żeby most był zamykany i otwierany nie więcej niż 3 razy. 

5) Wraz ze Starostą Drzażdżewskim uczestniczyliśmy w Świeciu w spotkaniu 
przedstawicieli samorządów, których szpitale są prowadzone, bądź zarządzane przez 
Grupę Nowy Szpital. Większa część powiatów chwali sobie współpracę z GNS 
natomiast 3 wraz z nami krytycznie oceniają tę współpracę. Protokół  sporządzony   
tego spotkania jest do ewentualnego wglądu w Wydziale Spraw Obywatelskich. 
Spotkaliśmy się również indywidualnie z kierownictwem GNS i rozmawialiśmy         
o możliwościach rozwiązania sporu. Prezes Szulwiński obiecał, że się nad tym 
zastanowi. 

6) Odbyło się kolejne spotkanie w ramach partnerstwa lokalnego zorganizowane przez 
nasz Powiatowy Urząd Pracy. 

7) Odbyliśmy posiedzenie zespołu Zarządzania Kryzysowego, na którym omówiliśmy 
procedury postępowania  i obowiązki poszczególnych służb w przypadku wystąpienia 
afrykańskiego pomoru świń ASF, który co prawda nie dotarł jeszcze do naszego 
powiatu, ale występuje w powiatach podlaskich graniczących z powiatami naszego 
województwa. Największy problem stanowi znalezienie miejsca na utylizację 
większych ilości padłych oraz ubitych sztuk gdyby firmy utylizacyjne nie byłyby 
w stanie poradzić sobie z tym problemem. 

8) Edukacja:  
- w grudniu Międzyszkolna Baza Sportów Wodnych wraz z działającym przy niej 
Uczniowskim Klubem Żeglarstwa Regatowego „Niegocin” zorganizowali coroczną 
Galę podsumowującą sezon żeglarski połączoną z obchodami 20-lecia tego klubu; 
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- w trakcie podsumowania aktywności sportowej szkól w ramach SzZS uhonorowano 
najbardziej aktywnych nauczycieli W-F z całego powiatu, 7 wyróżnionym wręczono 
medale za zasługi dla SzZS; 
- kilka dni temu wychowanka MBSW Julia Szmit na regatach w Nowej Zelandii 
została mistrzynią świata juniorów w klasie 420. 

9) Odpowiadając na kwestie poruszone na poprzedniej sesji informuję, że jesteśmy  
w posiadaniu wszystkich umów najmu i dzierżawy lokali i gruntu zawartych przez 
nasz szpital. W sumie jest ich 11 na łączną kwotę ok. 25 tys. zł. Wspomniana umowa 
z poprzedniej sesji z Diaverum Polska sp. z o.o. w Warszawie została zawarta 12 
sierpnia 2008 r. na okres obowiązywania 15 lat. Wykaz wszystkich umów z kwotami 
czynszu dzierżawnego znajduje się w Biurze Rady.   
P. radna H. Sarul poinformowała radnych, że Ministerstwo Zdrowia rozdawało za 
darmo środki na sprzęt medyczny: tomografy komputerowe, rezonanse i jako przykład  
podała, że szpital w Szczytnie pozyskał nowy ucyfrowiony aparat rentgenowski za 
kwotę 2 mln zł, starając się wykazać, że my jesteśmy nieudolni w pozyskiwaniu 
takich środków. Prawda jest taka, że w ramach ministerialnego programu polityki 
zdrowotnej pn. Narodowy Program Wyrównywania Dostępności do Profilaktyki 
i Leczenia Chorób Układu Sercowo-Naczyniowego POLKARD na lata 2013-2016 
w zakresie zadania Zakup monitorów szerokodynamiczych szpital w Szczytnie 
pozyskał 31.500 zł i musiał dołożyć  13 tys. zł swoich  środków. Na liście krajowej 
benifcjentów z naszego województwa znajduje się jeszcze Mrągowo, które pozyskało 
40.880 zł. 
Kierując się tylko  i wyłącznie życzliwością radzę P. Radnej H. Srul, aby 
przekazywała publicznie tylko sprawdzone informacje, ponieważ w przyszłości 
cokolwiek będzie powiedziane przez Panią na sesjach, może być odbierane jako mało 
wiarygodne. 

Pytań i uwag do Zarządu nie zgłoszono.  
  
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
H. Sarul zapytała  jak rozstrzygnięty został spór między Togausem, a  Szpitalem i czy 
roszczenia zostały wycofane. 
Starosta  W. Strażewicz odpowiedział, że spór został zawieszony, nic nie zostało wycofane, 
szpital nie odniósł szkody, nie zapłacił złotówki. 
L. Należyty zwróciła uwagę na niebezpieczeństwo na przejściu drogowym na ul. 
Warszawskiej przy galerii Batory, gdzie piesi nie zważając na samochody przechodzą na 
drugą stronę, zaproponowała, aby wystąpić do Burmistrza o zainstalowanie tam sygnalizacji 
świetlnej. 
H. Dadełło dodał, że należałoby też wyciąć krzaki koło sklepu Saga, gdyż zasłaniają 
kierowcom widoczność. 
S. Bojarski zaproponował, aby ławkę na P. Grunwaldzkim przy Kościele Ewangelickim 
przenieść w inne miejsce z powodu zanieczyszczania jej przez siedzące na drzewach ptaki. 
E. Ostrowska zapytała o sprawę przejścia dla pieszych, którą zgłaszała na poprzedniej sesji. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że jest po rozmowie z Burmistrzem, uzgodnienia 
trwają.    
J. Łożyński zaprosił radnych oraz dyrektorów szkół na styczniowe posiedzenie Komisji 
Edukacji, które dotyczyć będzie naboru do szkół. 
H. Sarul zapytała jaka jest aktualnie strata spółki Szpital Giżycki. 
Starosta  W. Strażewicz odpowiedział, że wie, jaka jest sytuacja finansowa szpitala, powie 
później, służy informacjami co do złotówki na koniec listopada, ale to są dane poufne. 
H. Sarul zapytała Przewodniczącą czy Starosta może odmówić informacji, Przewodnicząca 
scedowała odpowiedź na Radczynię Prawną, wówczas Starosta powiedział, że odpowie 
pisemnie. 
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E.Ostrowska powiedziała o akcji honorowych krwiodawców, którzy rozszerzając działania 
zamierzają przeprowadzić kampanię informującą w szkołach. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu za rok 2016. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o uwagi i pytania 
do przedstawionego sprawozdania. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż  Rada Powiatu zapoznała się ze 
Sprawozdaniem nie zgłaszając uwag. 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2017.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Krysiuk zgłosił dwie autopoprawki: 

1) w maju – słowa: dotacji powiatowej zastępuje się słowem: środków; 
2) we wrześniu w pkt. 1 usuwa się słowo: przebiegu.  

Starosta W. Strażewicz zgłosił propozycję zmiany: 
w maju – wykreślić słowa w Spółce Szpital Giżycki i zastąpić je słowami na rzecz Szpitala 
Giżyckiego. W uzasadnieniu powiedział, że to my, nie GNS, będziemy ten sprzęt kupować 
i przekazywać szpitalowi. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisje nie opiniowały projektu uchwały.   
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały z uwzględnieniem poprawek pod  
głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXVI.158.2016 w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2017 została podjęta – stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020). 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
Ustawa o samorządzie powiatowym nakłada obowiązek delegowania do Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dwóch radnych. Z dniem 9 stycznia 2017 r. kończy się obecnie 
trwająca V kadencja Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. W związku z koniecznością 
powołania Komisji na nową kadencję wnosi się o podjęcie przedmiotowej uchwały, a tym 
samym o delegowanie dwóch radnych do jej składu zgodnie z art. 38a ust. 5 pkt 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2016 r., poz. 814 z późn. zm.). 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatur. 
W. Strażewicz zaproponował Mirosława Drzażdżewskiego oraz Mariana Mieńko. 
Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy są inne kandydatury. 
Nie zgłoszono innych kandydatów. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” 1 - osoba. 
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Uchwała Nr XXVI.159.2016 w sprawie delegowania dwóch radnych do składu Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku VI kadencji (2017-2020) została podjęta – stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu. 
  
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy 
Powiatem Giżyckim a Powiatem Lęborskim.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
List intencyjny w sprawie podjęcia współpracy partnerskiej między Powiatem Giżyckim 
a Powiatem Lęborskim został podpisany 16 listopada 2016 roku  w celu nawiązania 
partnerskich stosunków poprzez dążenie do określenia i osiągnięcia wspólnych celów na 
płaszczyźnie turystycznej, gospodarczej, oświatowej i kulturalnej, ochrony zdrowia, ochrony 
środowiska, kultury fizycznej i sportu, opierając się na wymianie doświadczeń i informacji 
pomiędzy samorządami obu powiatów. Dodatkowym atutem Powiatu Lęborskiego jest 
atrakcyjne położenie z jednym z najbardziej znanych kurortów nadmorskich – miastem Łeba.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Edukacji Kultury i Sportu zapoznały się, 
ale nie opiniowały projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” - 1 osoba. 
Uchwała Nr XXVI.160.2016 w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy 
Powiatem Giżyckim a Powiatem Lęborskim została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.  
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z PFRON w 2016 r. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
Zmiana uchwały Nr XVIII.118.2016 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 31 marca 2016r w 
sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 r., (zm. Uchwała nr XXIII.147.2016, Uchwała 
nr XXV.156.2016)  związana jest z informacją dotyczącą niewykorzystanych środków 
w Powiatowym Urzędzie Pracy oraz oszczędnością w dziale likwidacja barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. W związku z tym dokonaliśmy 
analizy potrzeb. W związku ze zbliżającym się końcem roku 2016r. dokonujemy przesunięcia 
w zakresie rehabilitacji zawodowej na rehabilitację społeczną w ten sposób, że zwiększamy 
środki na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 
i środki pomocnicze. Końcowy podział środków obrazuje poniższa tabela: 
 

L.p 
Nazwa zadania Plan 2016 Zmiany Po zmianach  

1. Finansowanie  wydatków  na instrumenty 
i usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie 
pozostających w zatrudnieniu (art. 11) 

50.800,00   -600,00 50.200 

 

2. Finansowanie kosztów szkolenia 
i przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art.40) - zlecenie usługi 
szkoleniowej 

0,00 0,00 0,00 
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3. Zwrot kosztów zatrudnienia pracowników 
pomagających pracownikowi 
niepełnosprawnemu w pracy (art.26d) 

0,00 0,00 0,00 

4. Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy 
(art.26e) 

0,00 0,00 0,00 

5. Przyznawanie osobom niepełnosprawnym 
środków na podjęcie działalności 
gospodarczej, rolniczej albo wniesienie 
wkładu do spółdzielni socjalnej (art. 12a) 

41.800,00 0,00 41.800,00 

Razem środki finansowe na zadania z  zakresu 
rehabilitacji zawodowej 

 92.600,00  -600,00 92.000,00 

6. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów 
terapii zajęciowej  

799.800,00 

 

X 799.800,00 

7. Dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w turnusach rehabilitacyjnych  

29.313,00 

 

0,00 29.313,00 

8. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych,  
w komunikowaniu się i technicznych, 
w związku z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych 

121.746,85 - 6.473,85 

- 3.113,60 

   - 624,00 

-10.211,45 

111.535,40 

9. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 
i turystyki osób  niepełnosprawnych  

5.506,15 0,00 5.506,15 

10. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 
i środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnych 

457.784,00  + 7.073,85 

+ 3.113,60 

   + 624,00 
+10.811,45 

 468.595,45 

Razem środki fina nsowe na zadanie z  zakresu 
rehabilitacji społecznej 

1.414.150,00  + 600,00 1.414.750,00 

 OGÓŁEM  1.506.750,00  X 1.506.750,00 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych – załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
 



7 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały.  
Komisja Edukacji Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXVI.161.2016 zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z PFRON w 2016 r. została podjęta – stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających 
z końcem roku 2016. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisje Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz  Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały.  
Komisja Edukacji Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXVI.162.2016 w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających 
z końcem roku 2016 została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
Zmiany uchwały w sprawie WPF spowodowane są aktualizacją załącznika dotyczącego 
przedsięwzięć w zakresie aktualizacji planów finansowych na rok 2016: 

a. „Europejskie praktyki szansą na lepszą przyszłość” – zwiększenie o 100 zł, 
b. „Europejskie standardy w polskiej edukacji zawodowej” – zwiększenie o 3.500 zł, 
c. „Podniesienie poziomu bezpieczeństwa osób zagrożonych chorobami zakaźnymi, w 

tym przenoszonymi przez kleszcze, na obszarze WJM oraz podniesienie standardów 
leczenia chorób zakaźnych poprzez rozbudowę oddziału zakaźnego szpitala 
powiatowego w Giżycku w celu poprawy warunków leczenia pacjentów z terenu 
Wielkich Jezior Mazurskich i całego województwa Warmińsko-Mazurskiego” – 
przesunięcie realizacji na lata 2018-2020. 

 Ponadto aktualizuje się załącznik pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” uwzględniając 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Giżyckiego na rok 2016. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych oraz  Edukacji Kultury i Sportu zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – nie było. 
Uchwała Nr XXVI.163.2016 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2016 – 2029 została podjęta – stanowi załącznik nr 
10 do protokołu.  
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2016. 
Starosta zwrócił się do Rady o rozpatrywanie uchwały wraz z autopoprawką Zarządu, która 
została przeanalizowana na posiedzeniach Komisji. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
Dochody i wydatki: 
Rozdz.75020 i rozdz.75405 – dotyczy darowizny pieniężnej z Nadleśnictwa Borki w kwocie 
4.000 zł na zadania związane z utrzymaniem porządku i bezpieczeństwa publicznego. Środki 
zostaną przeznaczone na remont i wyposażenie zaplecza socjalnego w Komendzie 
Powiatowej Policji.    
Rozdz.85406 – zwiększa się plan dochodów o środki w kwocie 15.000 zł uzyskane przez 
Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji z tytułu przeprowadzonych szkoleń nauczycieli. 
Środki te przeznacza się na wydatki w tej jednostce. 
 Wydatki: 
Rozdz.60014 – dotyczy skorygowania planu dochodów i wydatków zadań inwestycyjnych w 
zakresie przebudowy i modernizacji infrastruktury drogowej do wartości wynikających z 
przeprowadzonych postępowań o zamówienie publiczne i – w konsekwencji – źródeł ich 
finansowania (§ 6057 i § 6059). 
Rozdz.75411 – dotyczy przesunięć środków pomiędzy paragrafami w ramach planu 
wydatków pokrywanych z dotacji celowej na zadanie zlecone z zakresu administracji 
rządowej w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej na sfinansowanie nagrody 
jubileuszowej i wynagrodzeń za służby na zastępstwa. 
§ 2540 w rozdz.80102,80111,85404 – dotyczy zmian dotacji dla szkół niepublicznych 
prowadzonych przez Polskie Stowarzyszenie Osób z Upośledzeniem Umysłowym w związku 
z niedoszacowaniem planu na realizację wczesnego wspomagania  oraz prowadzenie 
gimnazjum. Na te cele przeznacza się  nadwyżkę środków powstałą w szkole podstawowej.    
Rozdz.80102, 80111, 80134,85401- dotyczy przesunięć środków w ramach planu 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w celu zabezpieczenia wypłat zasiłków 
chorobowych i godzin ponadwymiarowych. 
Rozdz.80114 - dotyczy przesunięć środków w ramach planu Powiatowego Zespołu Obsługi 
Szkół i Placówek Oświatowych w celu zabezpieczenia wypłaty zasiłku chorobowego i 
macierzyńskiego. 
Rozdz.80130 i 85417 – dotyczy zwiększenia planu projektów realizowanych ze środków 
unijnych w związku ze wzrostem kursu euro: 

• Europejskie standardy w polskiej edukacji zawodowej – o 3.500 zł, 
• Europejskie praktyki szansą na lepszą przyszłość – o 100 zł. 

Na ten cel przesuwa się niewykorzystane środki w planie dotacji dla schronisk 
młodzieżowych. 
Rozdz.80140 i 85410 – dotyczy zwiększenia planu Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w celu zabezpieczenia wypłat wynagrodzeń pracownikom. Na ten cel 
przesuwa się nadwyżkę środków z Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu 
(internat). 
Rozdz.85203- dotyczy przesunięć środków w ramach planu Domu Pomocy Społecznej w celu 
zabezpieczenia wypłat premii pracownikom Środowiskowego Domu Samopomocy. 
Rozdz.85218- dotyczy przesunięć środków w ramach planu Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w celu opłacenia aktualizacji programów komputerowych. 
Rozdz.85421- dotyczy przesunięć środków w ramach planu Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w celu zabezpieczenia wypłat zasiłków chorobowych i składek na Fundusz 
Pracy. 
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 Ponadto: 

1. doprecyzowuje się nazwy zadań inwestycyjnych w zakresie:  
a. rozdz. 60014 - przebudowy i modernizacji infrastruktury drogowej, 
b. rozdz. 85111 - wykonania dokumentacji rozbudowy Szpitala Giżyckiego 

(oddział zakaźny), 
2. w rozdz. 85202 dokonuje się zmiany zadań w zakresie zakupów inwestycyjnych 

w Domu Pomocy Społecznej: zamiast aparatu do elektrokardiografii, szafy 
chłodniczej i kuchni gazowych – zakupić pralnico-wirówkę. 

3. zwiększa się plan finansowy Zakładu Aktywności Zawodowej o przychody:  
a. z Systemu Obsługi Dofinansowań i Refundacji PFRON – o 47.236 zł, 
b. z wpływów za świadczone usługi – o 111.000 zł. 

Przychody te przeznacza się na pokrycie kosztów funkcjonowania ZAZ. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych oraz  Edukacji Kultury i Sportu zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – nie było. 
Uchwała Nr XXVI.164.2016 uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu 
na rok 2016 została podjęta – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029. 
Starosta W. Strażewicz powiedział, że od 15 listopada, czyli od chwili złożenia radnym 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 
2017 – 2029 oraz budżetu powiatu na rok 2017 sytuacja była bardzo dynamiczna. 
Konieczność poręczenia dla szpitala oraz kilka zmian, których nieodzowność wprowadzenia 
zauważyliśmy, w dniu 19 grudnia przekazaliśmy radnym dodatkowy materiał: autopoprawki 
do WPF oraz budżetu powiatu na rok 2017. Radni obradowali nad nimi na posiedzeniach 
komisji. Radni otrzymali także jednolity tekst obu projektów uchwał tj. z uwzględnieniem 
tychże autopoprawek. Na wszystkie pytania odpowie P. Skarbnik. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinię do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w pierwotnej wersji. 
Komisja Edukacji Kultury i Sportu zapoznała się, nie opiniowała. 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VVV-0120-555/16 Składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 listopada 2016 r. 
zawierającą pozytywną opinię nt. projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Giżyckiego na lata 2017 – 2029 – załącznik nr 12 do protokołu. 
H. Sarul zapytała czy składamy autopoprawki do uchwał po uzyskaniu opinii z RIO na temat 
tych uchwał. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że nie ma takiej konieczności, ale RIO może uchwałę 
uchylić. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu dodała, że nie będzie osobnej opinii RIO o autopoprawkach, 
ale RIO sprawdzi ostateczną wersję uchwały WPF oraz budżetu na 2017 r. uchwalonych  
wraz z autopoprawkami.  
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Uchwała Nr XXVI.165.2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029 została podjęta – stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2017 wraz 
z autopoprawkami: 
 

a. przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 
 
Starosta W. Strażewicz powiedział, iż przekazany radnym projekt budżetu na 2017 rok 
został opracowany przez Zarząd  w oparciu o wskaźniki Ministra Finansów. Ostateczne 
wielkości poznamy po przyjęciu budżetu państwa, wówczas Minister Finansów przekaże 
wskaźniki. Wnikliwie dyskutowaliśmy na temat projektu budżetu na Komisjach, ten projekt 
budżetu nie daje mi satysfakcji. Z Wicestarostą, Skarbnikiem i Zarządem skonstruowaliśmy 
go, ale jest to  budżet, który najtrudniej było zbilansować. W imieniu Zarządu proszę o jego 
przyjęcie. 
 

b. przedstawienie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Finansów 
i Rozwoju Gospodarczego 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do poszczególnych komisji o opinie na temat 
projektu uchwały budżetowej.   
Komisja  Edukacji Kultury i Sportu   pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, uwag nie 
wniosła. 
Komisja  Spraw Społecznych  pozytywnie opiniuje Wieloletnią Prognozę Finansową 
Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029  oraz projekt  budżetu powiatu na rok 2017 – w  
zakresie obejmującym tematykę przypisaną  merytorycznie tej  komisji. 
Opinia  Komisji  Finansów i Rozwoju Gospodarczego z posiedzenia w dniu  5 grudnia 
2016 r. :  
Po zapoznaniu się z opiniami Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz  Spraw Społecznych  
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029 oraz do 
projektu budżetu powiatu na rok 2017  Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego wnosi 
jednogłośnie o zmianę zapisu w załączniku Nr 6 poz. 12 do projektu budżetu na rok 2017 -  
rozdział 8511, paragraf 6060 poprzez wykreślenie słowa: „medycznego”. 
Po uwzględnieniu powyższej poprawki Komisja pozytywnie jednogłośnie opiniuje:  

• Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Giżyckiego na lata 2017– 2029  
• projekt budżetu powiatu na rok 2017 

Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawki do budżetu. 
 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła Uchwałę Nr RIO.VVV-0120-554/16 Składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 30 listopada 2016 r. 
zawierającą pozytywną opinię nt. projektu uchwały budżetowej Powiatu Giżyckiego na 2017 
rok – załącznik nr 14 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła także pozytywną opinię Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku z dn. 29 listopada 2016 r. – załącznik  nr 15 do protokołu. 
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d. przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i opinii komisji stałych 

 
Starosta W. Strażewicz powiedział, iż wobec pozytywnych opinii Komisji stałych Rady 
Powiatu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, prosi o przyjęcie projektu 
budżetu na 2017 rok wraz z autopoprawkami. 

 
e. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła dyskusję: 
H. Sarul powiedziała, że o ile budżet przed autopoprawkami był żałosny, antyrozwojowy, 
archaiczny, był przejawem woli o przetrwanie, w którym nie widać działań 
oszczędnościowych, tak po wprowadzeniu autopoprawek można dodać, że dokonano zmiany 
rozpaczliwie nieudolnej. Dosyć dziwny to zabieg, to konstrukcja oparta na kreatywnej 
księgowości, aby można go przepchnąć przez prognozy. Wyzyskano szkoły niepubliczne. To 
jest obietnica bez pokrycia, oszustwo, budżet żałosny. To co przedstawione, będzie 
poprawiane 12 razy na każdej kolejnej sesji. Radna zachęciła do głosowania przeciwko 
budżetowi. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, iż protestuje, że to oszustwo, jako powiat nie mamy 
żadnych instrumentów do kreowania dochodów. Co roku, od 1999 roku, budżety na początku 
były pasywne, ale potem udawało się pozyskiwać środki na inwestycje, tak było przez 
ostatnie lata – co widać po wyglądzie naszych obiektów edukacyjnych, wyremontowanych 
drogach.  
Co do poręczenia kredytu dla szpitala to  ma wrażenie, że P. Sarul nie była na posiedzeniu 
Komisji z udziałem P. Bogacza, a poręczenie jest  po to, żeby móc ten projekt norweski 
rozliczyć. Zainwestowane środki powinny się zwrócić za 2 lata. Instytucja, po złożeniu 
wniosku o rozliczenie, rozliczy go w ciągu 6 miesięcy, a finansowego rozliczenia dokona 
bank. Była to decyzja trudna, gotowy budżet, a tu nagle potrzeba 2 mln zł na poręczenie. 
Stąd zabieg uszczknięcia szkołom. Przesuwamy te środki na rezerwę celową. Mimo, że nie 
jest to idealny budżet, ale proszę, w imieniu Zarządu, o jego przyjęcie wraz z autopoprawką. 
J. Łożyński powiedział, że budżet ma służyć powiatowi. Chce uzyskać informację – czy 
i kiedy powiat przystąpi w 2017 roku do remontu ul. Kolejowej – prosi o jednoznaczną 
decyzję i deklarację, bo nie ma tego w projekcie budżetu. Na komisji mówił też 
o konsolidacji usług w jednostkach powiatowych, czy zostanie dokonana. Radny uzależnia 
głosowanie od uzyskanych informacji. 
H. Sarul dodała, iż projekt instalacji fotowoltaicznej w szpitalu był przyjęty samowolnie 
przez Zarządcę Przymusową, która kierowała wówczas szpitalem, ale bez wiedzy Powiatu 
i Rady Nadzorczej. Wtedy Zarząd Powiatu nie interesował się tym, co się dzieje w szpitalu. 
Druga sprawa niegospodarności, wg radnej, to ucyfrowienie aparatu Rtg, bowiem program 
ucyfrowienia okazał się 3 razy droższy niż zakładano, miało być 100 tys., a wyszło 300 tys. 
zł. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski odpowiedział J. Łożyńskiemu, że nie ma w budżecie ul. 
Kolejowej, bo obecne dochody nie pozwalają na takie przedsięwzięcie, dzisiaj nie ma 
środków. Jeśli Rada Miejska uchwali swój budżet, w którym zaplanuje remont tej ulicy, to 
my prawdopodobnie na sesji styczniowej zaplanujemy przebudowę ul. Kolejowej. 
Co do oszczędności wynikających z  konsolidacji usług w jednostkach powiatowych, to nie 
sądzę, żeby przez miesiąc można było ocenić potencjalne oszczędności. Najpierw trzeba 
dokonać inwentaryzacji i już to zaczęliśmy. 
Starosta W. Strażewicz  powiedział, że Miasto postawiło remont ul. Kolejowej jako 
priorytet i chce do sezonu go zrobić, Miasto jeszcze nie uchwaliło swego budżetu, my 
jesteśmy otwarci, niech się to ułoży po kolei, niech Miasto uchwali budżet. 
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Co do szpitala – Radna H. Sarul zarzuca, że  Zarząd się nie interesował, nie,  Zarząd nie miał 
dostępu do pewnych informacji ze szpitala, nikt nas nie pytał. Obecny Zarządca Przymusowy 
mówi, że jest to dobra inwestycja, korzystna. Szpital płaci potężne pieniądze za prąd. Sama 
oszczędność na energii ma wynieść 250 tys. zł na rok. A w tym mamy i prąd i podgrzewanie 
wody. Udział własny programu to 400 tys. zł, a będzie zwrócony w ciągu 2 lat. Przy okazji 
uporządkowaliśmy oddział zakaźny, wstawiliśmy nowe okna itd. 
Nas też stresuje koszt ucyfrowienia aparatu Rtg, ale jest to zasadna inwestycja, jakość zdjęć 
jest znakomita. Jako Zarząd dajemy dowód na wielką odpowiedzialność za  szpital, który 
teraz jest po prostu chory, wymaga uzdrowienia. Stąd nasza troska, dlatego przygotowaliśmy 
autopoprawkę w kontekście wskaźników, które krępują swobodę naszego działania.. 
J. Łożyński powiedział, że od 2 lat zabiega o zakup generatora prądu dla szpitala, zapytał, 
czy Starosta potwierdza taki zakup w 2017 roku. Zapytał także, czy ktokolwiek widział 
urządzenie pracujące teraz w szpitalu, przypomina ono smoka. Brak tego zakupu skazuje  
szpital na niebyt, to jest sprzęt z lat 50-tych, gigantyczne gabaryty, urządzenie archaiczne, 
może kogoś z tego względu zainteresuje, jako relikt. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że ten temat chcemy rozwiązać w pierwszym 
rzędzie, na początku roku,  w I kwartale. Poprosiliśmy P. Bogacza o potwierdzenie jakie 
parametry ma spełniać.  
Co do połączenia 21 powiatowych jednostek we wspólne korzystanie z usług, to 
zunifikowanie nie jest proste, rozpoczęliśmy zbieranie informacji dotyczące zakupu energii – 
z kim zawarte są umowy, na jakich warunkach itd. 
 
O godz. 16.20 salę obrad opuściła radna L. Należyty, od tej pory obradowało 15 radnych. 
 
M. Ł ępicka-Gij   powiedziała, że przy 72-milionowym budżecie inwestycje zaplanowano na 
3,9 mln zł. Dobre jest to, że środki własne na ten cel wynoszą 2,9 mln zł, a nie w całości 
pokrywane są z kredytów, ale za to kredyty bierzemy na spłatę poprzednich kredytów. Nie 
mamy żadnych inwestycji poza trzema – 3 drogi, inwestycja w szpitalu oraz zakup kilku 
środków trwałych. W inwestycjach mój opór wzbudza zadanie pn. budowa punktu kontroli 
technicznej pojazdów przy drodze nr 1734 w Kruklankach na kwotę 250 tys. zł przy braku 
inwestycji na drogach np. Wydminy –Ranty – Talki, Biała Giżycka, Lipowo, Grądzkie, do 
Pietrasz. Te inwestycje odkładamy z roku na rok, nawierzchnia tych dróg jest coraz gorsza i 
mniej bezpieczna. Oszczędności w oświacie poczyniono na 1,5 mln zł, bo te, które poczynili 
dyrektorzy były niewystarczające. Szacuję, że oświacie zabraknie na wydatki bieżące, a nie 
wiem gdzie znajdziemy wówczas pieniądze. Widać, że w praktyce nie szukamy 
oszczędności. Potrzebujemy głębszych zmian organizacyjnych i to jak najszybciej, 
odwlekamy je, teraz jest to 1,5 mln zł, a w następnych latach będą potrzebne  kwoty wyższe. 
Poza tym nierozwiązana jest sprawa MOS-u, który miał się samofinansować i przynosić 
dodatkowe dochody do worka oświatowego. Jednostka tymczasem przy warunkach, jakie jej 
zapewniliśmy, nie jest w stanie się samofinansować. Nie wiemy co robić, czy ją utrzymywać 
i dotować, czy rozwiązać. W tym budżecie nie mamy takiej decyzji, a budżet powinien te 
zmiany uwzględniać. 
Poza środkami,  które są znaczone,  mamy zaplanowane  w budżecie kwoty na tzw.  
inicjatywy i aktywność społeczną tj. 23 tys. zł na inicjatywy  organizacji  pozarządowych na 
zadania w zakresie kultury i 16 tys. zł na sport. Przy 72 mln budżecie są to kwoty znikome. 
Jest to zaniedbanie, gdyż te organizacje  realizują zadania  własne powiatu  dokładając 
własną pracę, umiejętności,  czas, wiedzę. Realizują zadania, które przynoszą wiele korzyści.  
Ten budżet oceniam jako bardzo zachowawczy, nie ma w nim inwestycji, celów, wizji. 
Zakładamy, że robimy minimum, a co się uda, to do budżetu dopiszemy. Nie tędy droga. 
Przy takim budżecie nie mamy motywacji, żeby się starać, sięgać po środki zewnętrzne. 
W budżecie powinny być zapisane cele, jakie stawiamy zarówno przed Starostwem, jak 
i  przed jednostkami, inwestycje, plany, konkursy, które planujemy, wówczas jest jasny 
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obraz, że mamy plan i wizje dla powiatu. Ja w tym budżecie tej wizji nie widzę, są środki na 
bieżące funkcjonowanie w powiecie, ale nie na nowe przedsięwzięcia. Tych środków nie ma 
i nad tym bardzo boleję.  
Wicestarosta M. Drzażdżewski powiedział, że wyjaśniał już sprawę przeznaczenia 
pieniędzy na budowę tzw. wagi w Kruklankach. Jest przeciwnikiem tej inwestycji, ale nie 
chce jej wykreślać, będą to pieniądze na inne wspólne z gminami przedsięwzięcia, trudno 
teraz w grudniu oceniać na jakie i z jakimi gminami. Co do zachowawczości budżetu – nie 
jest to budżet gminy. W każdym poprzednim roku, gdy uchwalaliśmy budżet, mieliśmy pulę 
na inwestycje, nie powstrzymywały nas wskaźniki, mieliśmy zapewnione dochody. Zrobię 
wszystko, aby zwiększyć dochody majątkowe, które przeznaczymy na inwestycje. Co do 
projektów z udziałem pieniędzy europejskich, to powinny się w trakcie roku pojawić, 
a wkład własny trzeba będzie pokryć z kredytów. Dzisiaj taki budżet to minimum, ale można 
też zrezygnować z pracy administracji dla mieszkańców np. edukacji. Odpowiedzi pojawią 
się po uchwaleniu budżetu państwa, który determinować będzie nasze dochody. W trakcie 
roku nastąpią zmiany albo na skutek współpracy z gminami, albo z projektów, które podejmą 
jednostki. 
Starosta W. Strażewicz powiedział, że  budżet nie może być koncertem życzeń, bez 
problemu zbilansowalibyśmy budżet na 1,5 miliarda zł, że skąd na to wziąć. Będziemy 
pozyskiwać pieniądze.  Proszę o przyjęcie budżetu w  tej wersji, a wspólnie będziemy się 
zastanawiać, jak poprawić wskaźniki. Bez udziału Państwa Radnych nie się nie zdarzy. W tej 
kadencji pozyskaliśmy ok. 100 mln zł. 
J. Łożyński powiedział, że budżet w tej postaci stanowi tylko kręgosłup, ale kołderka jest za 
krótka. Rok temu sugerował Zarządowi, aby stworzyć dźwignię finansową, aby dokonywać 
oszczędności, a za tym więcej działań wykonywać. Zadania z udziałem funduszy 
europejskich będą się kurczyły, musimy zdać sobie sprawę, że tylko z własnych pieniędzy 
możemy inwestować. Zarząd, po sugestiach Rady,  już konsoliduje  pewne czynności. Jest to 
prowizorium, które będzie zmieniane. 
H. Sarul powiedziała, że Zarząd nie rozumie, my nie mamy do Państwa pretensji, że mamy 
mało pieniędzy, ale gospodarowanie musi być planowane, gdy pieniędzy mało. Piąty  rok nie 
widzę, żeby rozumieli Państwo powagę sytuacji, z roku na rok pieniędzy jest mniej, a zadań 
więcej. Wy czekacie na złoty deszcz, nic nie robicie, żeby dostosować potrzeby do 
posiadanych środków. Nie ma działań koncepcyjnych. Nie oszczędzacie, macie wadliwie 
ustawione priorytety, nie zwracacie uwagi, co jest ważniejsze dla mieszkańców. Stawiamy 
Wam zarzuty, że pieniądze są źle wydawane. 
Wicestarosta M. Drzażdżewski poprosił przedmówczynię o konkrety, zapytał, który powiat 
robi to lepiej. 
H. Sarul odpowiedziała, że 290 powiatów robi to lepiej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 
Chętnych nie było. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
 

f. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie budżetu 
powiatu na 2017 r. wraz z uwzględnieniem autopoprawki Zarządu. 
Wynik głosowania: „za” - 14 „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymujący się” – nie było. 
Uchwała Nr XXVI.166.2016 w sprawie budżetu powiatu na 2017 r. została podjęta – 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Starosta W. Strażewicz, w imieniu Zarządu,  podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 
2017 r. za zrozumienie i zaufanie. 
 
O godz. 16.50 salę obrad opuścili radni: Małgorzata Kaczorowska i Rafał Ciechanowicz. 
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 Od tej pory obradowało 13 radnych.  
 
Ad. 16. Sprawy różne. 
J. Łożyński  powiedział, że w wypowiedzi radnej na poprzedniej sesji intencją było,  nie 
wyliczenie jaki szpital co otrzymał, ale zwrócenie uwagi, że  należy precyzyjniej 
monitorować sposoby pozyskiwania pieniędzy i sprzętu dla szpitala, są one np. na stronie 
Ministerstwa Zdrowia,  Wojewody, oczekujemy więcej dynamiki w tym zakresie. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że przejrzał notatki z wypowiedzi radnej 
z poprzedniej sesji i twierdzi, że nie może być tak, że coś co się mówi, a nie bierze za to 
odpowiedzialności,  trzeba mieć odpowiedzialność za swoje słowa. Czynimy starania,   
monitorujemy, ale głównym beneficjentem może być też i szpital, ale trzeba spełniać pewne 
warunki finansowe.  
H. Dadełło powiedział, że 10 grudnia gościliśmy górników z Kopalni Wujek, uczestników 
strajku w stanie wojennym, podziękował P. M. Czopińskiej za uczestnictwo nauczycieli 
i uczniów w tej żywej lekcji historii. 
S. Bojarski powiedział, że uczestniczył w wigilii w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Rynie, 
skąd przywozi wszystkim serdeczne życzenia Świąteczne i Noworoczne. 
Zaproponował zbieranie środków na dalsze leczenie p. Kierownik tej placówki w związku 
z jej bardzo ciężka chorobą.  
S. Bojarski dodał, że przy Ośrodku WTZ w Rynie leży odłogiem kawałek ziemi, który warto 
by pozyskać dla potrzeb jednostki. Zaapelował do Starosty   poczynienie starań w tym 
kierunku. 
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij   podziękowała Staroście, Wicestaroście, M. 
Czapińskiej, R. Należytemu, M. Kaczorowskiej, S. Gąsiorowi za udział w I Turnieju 
Samorządowym w piłkę siatkową, następnie złożyła zebranym życzenia Świąteczne 
i Noworoczne. 
Starosta przekazał radnym podziękowania z Gminy Wydminy za ten turniej. 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 17. Zamknięcie sesji.       
Wobec wyczerpania  porządku obrad tematyki sesji o godz. 17.10 Przewodnicząca Rady 
Powiatu zamknęła obrady.   
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk               Monika Łępicka-Gij  
  


